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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till statsrådet Andreas Carlson (KD)

2024/25:956 Konsekvenser för gotländsk sjukvård av avvecklat postflyg

Nyligen stod det klart att postflyget kommer att avvecklas. För Region Gotland 
innebär det ännu fler utmaningar i en redan pressad situation. Postflyget har 
varit den mest kostnadseffektiva och pålitliga transporten för att få prover och 
blodprodukter till och från fastlandet.

För Region Gotlands vidkommande har förutsägbarheten kring när postflyget 
gått och att det finns rutiner och väl inarbetade arbetssätt för att hantera 
provtransporter i relation till denna tidtabell gynnat den gotländska sjukvården 
– detta i ett läge där alternativen varit få, och mycket dyra. 

Det finns avgångar via Arlanda, men där finns alltid en risk för förseningar och 
inställda flyg. Postflyget har varit enastående i och med att Region Gotland har 
kunnat lita på att det går, och också vid vilken tid. Den pålitligheten kan aldrig 
utkrävas av en kommersiell aktör. Helikopter står också till buds, men det är en 
orimligt dyr lösning för att skicka endast prover och blodprodukter.

Postflyget har varit en pålitlig partner för gotländsk sjukvård, en partner som nu 
helt försvinner. Det är djupt otillfredsställande att gotländsk sjukvård är 
utlämnad till marknadskrafterna för att säkra tillgången på för sjukvården helt 
oundgänglig infrastruktur, där inga garantier finns för vare sig om eller när, 
vilket torde vara en bottenplatta för något så fundamentalt som sjukvård. 

Jag vill därför fråga statsrådet Andreas Carlson:

Har statsrådet för avsikt att vidta några åtgärder för att säkerställa att behovet 
av säkra transporter för prover och blodprodukter till gotländsk sjukvård möts? 

………………………………………

Hanna Westerén (S)

Från Riksdagsförvaltningen
2025-03-26
Besvaras senast
2025-04-02 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Gergö Kisch


